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Zápis z jednání pracovní skupiny OS - 4.1.2023, 11:00, online (MS 

Teams) 

Zúčastnění 

Valentýna Drtinová UK  Kristýna Zychová ČZU 

Anna Horecká UK  Tereza Ircingová VŠE 

Matyáš Hiřman UK  Petr Palko UHK 

Ondřej Kouklík UK  Jana Baluchová MUNI 

Milan Janíček UK  Petra Georgala MUNI 

Tomáš Inspektor VŠB  Naděžda Fasurová MENDELU 

Lucia Ferencei VŠE  Jiří Mašek UJEP 

Marie Otavová UHK  Helena Vorlová JČU 

Andrea Kučerová VŠE  Marie Šípková MUNI 

Jan Skůpa VUT  Pavla Martinková MUNI 

Marcel Nový JČU  Barbora Pincová VŠE 

Marika Hrubá MUNI  Veronika Kolínová UPCE 

Ludvík Steiner TUL  Soňa Fryščáková ČVUT 

Alena Šetková VŠPJ  Eva Hnátková VŠCHT/NTK 

Jiří Marek MUNI  Tereza Šímová ČZU 

Barbora Katolická ZČU  Šárka Kostecká OSU 

Radomír Sztwiertnia  UPOL  Štěpánka Miňová ZČU 

Stanislav Hasil MUNI  Jana Horká HAMU 

Martin Černý ČVUT  Michal Růžička MUNI 

Martina Šmardová MENDELU  Aneta Pilátová MUNI 
 

Příští jednání PS OS při AKVŠ se uskuteční 1.2.2023 online opět od 11 hodin. Dne 11.1.se 

sejde užší skupina členů se zájmem o řešení problematiky přerozdělování APC tokenů. 

Předané sociální sítě a žádost o propagaci 

• FB- https://www.facebook.com/osnovinky/   

• Twitter-https://www.twitter.com/osnovinky  
Open Science v projektech: OP JAK 

• termín podání projektů 16.ledna 2023, 14:00   

• VŠE podalo dotaz na MŠMT ohledně důvěryhodnosti institucionálních repozitářů– kontrola 
probíhá podle re3data a DOAR, tudíž si na to dát pozor  

• Jirka Marek (MUNI) navrhuje případně zaslat nesouhlasné stanovisko PS Open Science AKVŠ, 
pokud by MŠMT strhávalo body za institucionální repozitáře, které v DOAR nebo re3data 
nejsou   

• Jirka Marek(MUNI) dodal informace k tomu, jak psát do projektu informaci k NRP a EOSC  

• Úkol pro PS OS: sepsat námitky na zavedení OS podmínek v projektech 
  
 

https://www.facebook.com/osnovinky/
https://www.twitter.com/osnovinky?fbclid=IwAR0UXmFvXOhCfGcskokbZIqWN3cmvSYLbk-1L3odyQBytYCMe39MurwMRoM
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Přidělování APC tokenů 

• https://www.czechelib.cz/cs/419-instrukce-pro-autory    

• UK měla dříve systém „kdo dřív přijde“, bylo to i proto, že tokeny pokryly všechny žádosti o 
uplatnění tokenů autorů UK, od 2023 tomu např. u Taylor & Francis nebude- potřeba vytvořit 
metodiku přerozdělování tokenů  

• Marika Hrubá (MUNI) – uplatňovali využití tokenů na základě možností financování z jiných 
zdrojů, nyní by chtěli upřednostňovat také podle metriky Q1 a Q2  

• Kristýna Zychová(ČZU) – měli vlastní systém rozdělení mezi fakulty a poté podle kvality 
publikace, nyní přemýšlí nad jiném, více spravedlivém, rozdělování  

• Jiří Marek(MUNI) – navrhuje zvolit společný postup pro všechny instituce  

• Eva Hnátková(NTK/VŠCHT) – reforma hodnocení výzkumu, tudíž na to dávat pozor, aby bylo 
vzato v úvahu, např. DORA  

• Jan Skůpa(VUT) – faktor nakladatelství a počet tokenů na jednotlivých univerzitách bude 
omezovat možnost přidělení   

• Stanislav Hasil(MUNI) – cokoliv dělené na základě kvartilů v sociálních vědách neprojde a je 
potřeba udělat jiné posouzení  

• je potřeba rychlé řešení nevázané pouze na kvantitu a je potřeba otevřít diskuzi tímhle 
směrem  

• vytvoření sdíleného dokumentu s informacemi a diskuzí ohledně tohoto tématu  

• 11.1.2023 schůzka specificky k metodologii rozdělování tokenů: sepsání kritérií, které lze 
zahrnout 

• Jak propagujeme tokeny? Skrze web, kde UK a MUNI zveřejňuje jen ty vydavatele, u kterých 
je neomezené publikování v OA a kde už jsou podepsané smlouvy  

APC monitoring 

• Postoje jednotlivých univerzit k termínu odevzdání dat RVVI za 2021 a 2022 na konci února   

• UK má zatím problémy monitoring pro rok 2022 dodat a bude posílat dopis; ČZU také nemá 
data za 2022; ZČU má analytický účet, a tudíž k datům přístup mají a stíhají termín; MUNI má 
sjednocený ekonomický systém a dva analytické účty, tudíž stíhá; MENDELU také stíhá  

• Jirka Marek(MUNI) – společně se i tak můžeme vyjádřit vůči odevzdání a podpořit dopis 
UK  

Sparc Europe 

• Dotaz od VV AKVŠ, zda mají zaplatit další rok členství   

• Jsme jediní členové z ČR a určitě přináší benefity pro zapojení do mezinárodních věcí  

• https://sparceurope.org/ourmembers/who/   

• zachovat členství  
NRP a EOSC ČR 

• první schůzka konsorcia před Vánoci a další v lednu, zapojení dalších institucí minimální, ale 

počítá se s tím  

• NRP bude pro budovatele, ale také pro uživatele  

• NRP vypsaná výzva začátkem února  

• začíná implementace EOSC projektů (IPS EOSC_CZ)    

• zapojení je stále možné skrze pracovní skupiny, či napsat přímo e-mailem  

• případně počkat na vypsání výzvy a přidat se do skupiny budovatelů  

• nyní se chtějí přidat instituce s rozvinutým ÚVT nebo již existujícím datovým repozitářem  

https://www.czechelib.cz/cs/419-instrukce-pro-autory
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• Barbora Pincová (VŠE)– počítá se zapojení repozitářů publikační činnosti? ANO, ale ještě se 

musí doladit detaily  

Plán aktivit na rok 2023 

• Měsíční online schůzky, 1-2 offline setkání   
• Semináře, workshop k Data Stewardship Wizzard   
• Zapojení do Biblioteca Academica – téma není známé, rádi se zapojíme s tématy 
týkající se open science apod. (aktuálnější, podobně jako v zahraničí-např. konference 
LIBER)  
• Open access week 2023   
• Eva Hnátková (NTK) - Portál národní pro OS, který budou moci využívat instituce a 
vědci, na příští schůzce bude Portál více představen, Eva Hnátková: RDM text z WGRDM 
skupiny je třeba doupravit a poté možné do Portálu nahrát  
• Open Access manažeři a jejich spolupráce s PS OS AKVŠ   

 

 
 
 


